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גזרת נפי"ו
פה"פ היא י' או ו' והיא נחה בדרך-כלל. מיד אחרי התחילית יש י' או ו'. 
[image: ]לדוגמה: יִיבַש שורש: י-ב-ש, בניין: קל;  מִתְוַכְּחִים שורש: י/ו-כ-ח, בניין: התפעל		         

שימו לב להבדלים הבאים:
*נוֹכְחִים = נמצאים-  שורש: נ-כ-ח, בניין: קל    (ה-נ' שורשית)
*נוֹכָחִים = להִוָּכַח-  שורש: י/ו-כ-ח, בניין: נפעל (ה-נ' מוספית) 

*נוֹעֲצִים = לנעוץ-  שורש: נ-ע-צ, בניין: קל 
*נוֹעָצִים = מתיעצים-  שורש: י/ו-ע-צ, בניין: נפעל

*נוֹצְרִים = לנצור-  שורש: נ-צ-ר, בניין: קל 
*נוֹצָרִים = ליצור-  שורש: י/ו-צ-ר, בניין: נפעל

[image: ]
דוגמאות:
*מוֹרִידָה    -  בעבר: הוֹרִיד  = שורש: י/ו-ר-ד; בניין: הפעיל
*מוֹשֶלֶת    -    בעבר:  מָשַל   = שורש: מ-ש-ל; בניין: קל
*נוֹסְדוּ      -  בעבר:   נוֹסַד   = שורש: י/ו-ס-ד; בניין: נפעל
*נוֹקְמִים    -   בעבר:   נָקַם    = שורש: נ-ק-מ;  בניין: קל                	  
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ו"גזרת נפי 

. כלל-והיא נחה בדרך' או ו' פ היא י"פה. 'או ו' מיד אחרי התחילית יש י 

לדוגמה: יִיבַש קל: בניין, ש-ב-י: שורש;  מִתְוַכְּחִים התפעל  : בניין, ח-כ-ו/י: שורש          

 

: שימו לב להבדלים הבאים

נוֹ*כְ )שורשית' נ-ה(קל    : בניין, ח-כ-נ: שורש-  נמצאים= חִים 

נוֹ*כָ  )מוספית' נ-ה(נפעל : בניין, ח-כ-ו/י: שורש-  להִוָּכַח= חִים 

 

נוֹ*עֲקל : בניין, צ-ע-נ: שורש-  לנעוץ= צִים  

נוֹ*עָנפעל : בניין, צ-ע-ו/י: שורש-  מתיעצים= צִים 

